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Zápis ze 4. jednání  výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:      18. 4. 2012 od 16,00 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 4. jednání výboru 
Předseda výboru P. Hána na základě žádosti rad. Mgr. Manharta a starostky MČ Šeberov 
Ing. Venturové navrhl doplnění programu, který je po úpravě uveden níže.  
Bod 7. k volbě přísedících Městského soudu v Praze bude projednáván  jako neveřejný. 
 
1. Program jednání 
2. Kontrola zápisu  
3. Plnění úkolů 
4. Zpráva o aktuálním vývoji taxislužby na území HMP v r. 2011 – rad. Manhart 
5. Různé – 1. část  
    Reforma veřejné správy – Ing. Venturová 
6. Zpráva k bezpečnostní situaci v HMP za březen 2012         
7. Volba přísedících Městského soudu v Praze    
    a) noví zájemci 
    b) současní přísedící – opakovaná volba 
5. Různé  - 2. část                                                                                                                   
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP souhlasí 
s nově upraveným programem a s tím, že bod 7a) a 7b) k volbě přísedících Městského 
soudu v Praze budou projednány jako  neveřejné.   

hlasování 5-0-0 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis byl schválen bez připomínek (5-0-0). 
 
 
3. Plnění úkolů 
--- 
 
 
4. Zpráva o aktuálním vývoji taxislužby na území HMP v r. 2011 
Zprávu podal rad. Mgr. Manhart. Usnesením č. 457 ze dne 17. 4. 2012 Rada HMP 
schválila záměr novelizovat OZV č. 23/1998 Sb. o ověřování znalostí řidičů taxislužby a 
OZV č. 3/2012 Sb., kterou se vydává Provozní řád a stanoví podmínky užívání stanovišť 
taxislužby na komunikacích ve vlastnictví HMP. Mgr. Manhart informoval o důvodech 
zpětvzetí předložené novely o silniční dopravě (požadavky města jsou částečně naplněny 
14. března 2012 schválenou vládní novelou, pokračuje jednání pracovní skupiny na 
ministerstvu dopravy, kde má HMP svého zástupce). Seznámil s  přetrvávajícími 
problémy (pronajímání koncesí, předražování, příležitostná smluvní přeprava), se způsoby 
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jejich řešení a s cíli, kterých chce město dosáhnout (např. posílení odd. kontrol MHMP 
DOP o 2 osoby a 1 osobu na problematiku kaucí, spolupráce s policií, četnost kontrol, 
novelizace obecně závazných vyhlášek atd.). 
diskuze: 
P. Hána – dotázal se, zda již bylo zahájeno připomínkové řízení OZV. 
rad. Manhart -  jsme v procesu příprav, až po obdržení požadavků konkrétních změn, ale 
před samotným zahájením PŘ ještě problematiku předloží k projednání na tomto výboru. 
JUDr. Teska Arnoštová – požádala o vysvětlení některých údajů u vymáhání pokut a dále 
se dotazovala s ohledem na článek publikovaný v novinkách.cz, který se týkal 
neúspěšného vymáhání pokut ze strany magistrátu od taxikářů, jaká chce magistrát 
předložit v rámci novely zákona o silniční dopravě opatření.  
rad. Manhart -  k vymáhání pokut by nám od 1. 6. 2012 měl pomoci institut kaucí, správní 
orgán bude mít velkou možnost na vymožení uložené pokuty, nebude-li  mít řidič finanční 
hotovost, může využít zadržení vozidla. 
P. Hána – požádal rad. Manharta, aby předložil výboru materiál až po ukončení 
připomínkového řízení, kde se již proti původnímu materiálu objeví zapracované změny. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere Zprávu 
o aktuálním vývoji taxislužby na území HMP v r. 2011 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
 
5. Různé – 1. část:  
Reforma veřejné správy 
Předseda Hána předal slovo starostce MČ Ing. Venturové, kterou na jednání doprovázeli 
starostové MČ Praha- Březiněves a Újezd.  
Ing. Venturová krátce shrnula důvody, proč požádala o zařazení tématu reforma veřejné 
správy na území HMP na jednání výboru, a to vytvoření prac. skupiny a zastoupení 
starostů ve skupině pro zhodnocení hospodaření a účelnosti výkonu veřejné správy. 
Starostové zastupující MČ prezentovali některé názory k chystané analýze, požadují 
postupovat koncepčně -  nejdříve posoudit efektivitu celé MČ Praha 11, následně 
jednotlivé malé městské části, které pod tuto MČ spadají. Starostové již zaznamenali 
informace, že již bylo rozhodnuto o výběru MČ k prověření (MČ Praha 6, 8 a 12). 
diskuze: 
p. Hána – osobně navrhoval na lednovém výboru, kdy byli členové informováni radním 
Manhartem o záměru reformy (viz Programové prohlášení nové Rady HMP), aby  v prac. 
skupině byl zástupce velkých MČ, ale neví, proč se tak nestalo, zřejmě nedošlo k dohodě. 
Souhlasí s tím, že město se musí posuzovat jako celek a ne pouze některé vybrané části 
nebo posuzovat efektivitu pouze podle rozpočtu. Jde o strukturu, vazby a systém.  
rad. Manhart – pracovní skupina se zatím sešla 2 x, nastavují se parametry činnosti, 
předmět analýzy a přesný cíl. Diskuze probíhá již od podzimu 2011, kdy byly MČ 
osloveny. Pro objektivitu by bylo dobré prozkoumat všechny velké MČ, ale náklady na 
analýzu by byly v řádech několika milionů. V současnosti stále není rozhodnuto, které MČ 
se podrobí analýze. 
P. Hána - navrhl několik námětů k prozkoumání - porovnat dřívější třístupňové a nyní 
dvoustupňové řízení, a např. důvod, proč na Vládě leží novela o HMP, kterou MV ČR 
předkládá bez konzultace a projednání v Zastupitelstvu HMP. 
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JUDr. Danielisová – uvedla, že se nejedná pouze o novelu zákona o HMP, ale o novelizaci 
všech zákonů týkajících se územě samosprávních celků v souvislosti s velkou novelou 
zákona o veřej. zakázkách. Z důvodu velkého počtu výtek a nutnosti přepracovat návrhy 
nepovažoval odbor LEG MHMP v současné fázi za nutné seznamovat představitele HMP 
s prozatímními návrhy zákonů. Problém spatřuje v tom, že MV ČR dostalo za úkol 
realizovat protikorupční opatření a nereaguje na žádné připomínky. 
P. Hána – dotázal se ředitelky LEG, zda je v pracovní verzi zákona změněn počet 
městských částí 
JUDr. Danielisová – odpověděla, že nikoli, změna se týká především dispozice s 
majetkem 
JUDr. Teska Arnoštová – zeptala se rad. Manharta, zda prac. komise má vytvořen statut, 
jaký je její  předmět a účel, kdy budou známy výsledky. 
rad. Manhart – pracovní skupina nemusí a nemá statut. Skupinu, kterou jsem vytvořil, je 
operativní a její výstupy slouží pro tento výbor a právní komisi Rady HMP. V současnosti 
nejsou dány výsledky analýzy, proto neví, čeho se malé MČ obávají. Výsledky analýzy 
předpokládá v horizontu září až říjen t.r. 
Ing. Venturová – nesouhlasí s výrokem Mgr. Manharta, že současný výkon veřejné správy 
není efektivní. Malé městské části byly v 70. a 80. letech připojovány jako místní 
samosprávy a deklarují, že přidělené prostředky jsou využívány efektivně a hospodárně. 
rad. Manhart – parametry pro rozhodování nejsou pouze ekonomické, ale sociální a 
právní. 
 
 
6a)  Zpráva Policie ČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2012 
Ředitel PČR, plk. Mgr. Vondrášek, provedl komentář např. k vývoji  trestné činnosti, 
dopravní nehodovosti  (+ 17 % nehod, + 20 % zraněných chodců, + 20 % nehod pod 
vlivem alkoholu), zmínil některé probíhající nebo připravované bezpečnostní akce 
(chodci, alkohol), upozornil na vysoký počet nasazovaných policistů při sportovních 
akcích,  informoval o plánovaném jednání k zabezpečení pořádku a bezpečnosti při 
protestní akci 21. 4. 2012, kde ČMKOS avizuje účast desítek tisíc občanů. 
diskuze: 
P. Hána – vznesl dotaz, zda mravnostní delikty stoupají ve spojení s jarním počasím 
Mgr. Vondrášek – dle statistiky vedoucího mravnostního odd. se nepotvrzuje vliv období 
na počet deliktů 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
PČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci za březen  2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
(přišla pí Kloudová, vzdálila se pí Krobová Hášová) 

 
 
6b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci za březen 2012 
Ředitel ZZS HMP MUDr. Schwarz zmínil nárůst polytraumat při dopravních nehodách, 
popálenin, nehodovosti sanitních vozů a především potíže při předávání pacientů do 
nemocnic. 
diskuze: 
P. Hána – zaznamenal ve sděl. prostředcích prezentaci problémů spojených s překážkami 
bránícími v průjezdu sanitních vozidel (tram. koleje) 
MUDr. Schwarz –  Argumenty (hlučnost či finanční nákladnost) byly vyvráceny, přesto 
po jednání s  DOP MHMP překážek stále přibývá. 
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P. Hána – domníval se, že po nastolení problému ve výboru pro dopravu se situace bude 
zlepšovat. Požádal ředitele ZZS o podání aktuální informace. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
ZZS HMP k bezpečnostní situaci za březen  2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
(vrátila se pí Krobová Hášová, vzdálila se JUDr. Teska Arnoštová) 

 
 
6c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci za březen 2012 
Zprávu předložil plk. Mgr. Pešek, ředitel HZS HMP. Sdělil, že se jednalo o průměrný 
vývoj situace. Současně předložil členům Analýzu požárů souvisejících s výskytem nebo 
činností osob bez domova. 
diskuze: 
P. Hána – orgány města vnímají tuto problematiku, ale osoby bez přístřeší na nabízenou 
pomoc nereagují. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
HZS HMP  k bezpečnostní situaci za březen 2012 na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
(vrátila se JUDr. Teska Arnoštová) 

 
 
 
6d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci za březen 2012 
Mgr. Klema krátce předložil zprávy k bezpečnostní situaci za březen 2012, za I. čtvrtletí 
2012 a Informaci o činnosti a výslednosti MP na úseku dohledu na dodržování pravidel 
pro provozování  taxislužby za I. čtvrtletí 2012. Upozornil, že MP HMP je krácena na 
rozpočtu, což ovlivňuje – snižuje početní stav zaměstnanců. 
P. Hána – vnímá tento stav a ví, že se starostové MČ snaží finanční podporou pomoci MP 
HMP 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu   
MP HMP k bezpečnostní situaci za březen 2012 na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
6e) Informace SS HMP 
V ústní informaci, kterou podal řed. Ing. Juránek, zmínil plánovanou koordinační poradu 
k sobotní protestní akci. 
P. Hána sdělil, že na nově strukturovaném rozpočtu se pracuje. 
 
5. Různé – 2. část 
Z důvodu neúčasti stálého ověřovatele J. Slezáka navrhl předseda výboru P. Hána pro 
dnešní jednání náhradního ověřovatele JUDr. Ledla. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP souhlasí se 
jmenováním  JUDr. L. Ledla ověřovatelem  zápisu ze 4. jednání výboru. 

hlasování 6-0-0 
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7.  Volba přísedících Městského soudu v Praze     
a) noví zájemci 
Z důvodu ochrany osobních údajů navrhl předseda P. Hána projednávání bodu 7 programu 
prohlásit za neveřejné, s čímž přítomní členové výboru souhlasili. Jednání byla pouze 
přítomna JUDr. E. Novaková, ředitelka odboru ZIO MHMP, která materiály zpracovala. 
 
Po diskuzi o jednotlivých zájemcích o výkon funkce přísedících MS v Praze se členové 
výboru shodli, že ředitelka ZIO MHMP JUDr. Novaková pozve 2 konkrétní uchazeče na 
5. jednání VBTVSL dne 16. 5. 2012 v  cca 16,30 15 hodin. 
 
 
b) současní přísedící – opakovaná volba 
diskuze: 
JUDr. Krobová Hášová – vyjádřila obavy s opětovnou volbou u jednoho současně 
přísedícího z důvodu vysokého věku; 
JUDr. Novaková – dotázala se na konkrétního současně přísedícího u soudu a od JUDr. 
Horkého obdržela velmi kladné reference; 
JUDr. Teska Arnoštová – vznesla dotaz, zda se na přísedící nevztahuje přiměřeně 
ustanovení zákoníku práce, a to zejména s ohledem na právní úpravu účinnou k 1. 4. 2012 
(zákon č. 373/2011 Sb.), kdy zaměstnavatel má povinnost zajistit vstupní zdravotní  
prohlídku i u zaměstnanců v obdobném pracovním poměru (tj. zejména u dohod). 
rad. Manhart – přísedící nejsou v prac. právním vztahu, pouze obdrží odměnu. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
znovuzvolení 4 přísedících dle předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 5-0-0 
(odešla pí Krobová Hášová) 

 
 
5. Různé 
P. Hána požádal R. Procházkovou o sestavení plánu jednání výboru na 2. pololetí 2012 
(středa 1 týden před jednáním ZHMP) a zajistit zasedací místnost. 
 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 16. 5. 2012 od 16,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková 
 
Ověřili: P. Hána 
 
  Ing. P. Beran  
 
  JUDr. L. Ledl 


	Zapsala: R. Procházková

